
39.     Nejčastěji používaná slova v angličtině            585/3000 
 
Slovní zásoba   (15 slov): 
 

train; training 
     The company trains new employees. 

vlak, cvičit, školit; školení 
     Společnost školí nové zaměstnance. 

 [treɪn] 
 [ˈtreɪnɪŋ] 

instruct;  instruction 
     You should read the instructions. 

instruovat;  instrukce 
     Měli byste si přečíst pokyny. 

 [ɪnˈstrʌkt] 
 [ɪnˈstrʌkʃən] 

market; marketing 
     Have you been to the market? 

trh; marketing 
     Byli jste na trhu? 

 [ˈmɑːrkɪt] 
 [ˈmɑːrkɪtɪ̬ŋ] 

ticket 
     You will need two tickets. 

lístek, vstupenka, jízdenka 
     Budete potřebovat dva lístky. 

 [ˈtɪkɪt] 

belt;  safety belt; seat belt 
     Fasten your seatbelts, please. 

pásek; opasek; bezpečnostní pás 
     Zapněte si bezpečnostní pásy, prosím. 

 [belt] 
 [ˈseɪfti siːt] 

decision 
     I wasn´t able to make a decision. 

rozhodnutí 
     Nebyl jsem schopen se rozhodnout. 

 [dɪˈsɪʒən] 

elite 
     They focused on the elites. 

elita, smetánka 
     Zaměřili se na elity. 

 [iˈliːt] 

human 
     I´m only human and I do what I can. 

lidský, člověk 
     Jsem jen člověk a dělám, co můžu. 

 [ˈhjuːmən] 

quality 
      I thought the quality would be better. 

kvalita 
     Myslel jsem, že kvalita bude lepší. 

 [ˈkwɑːləti̬] 

apologize; apology 
     Have you apologized to your mother? 

omluvit se;  omluva 
     Omluvil ses své matce? 

 [əˈpɑːlədʒaɪz] 
 [əˈpɑːlədʒi] 

cloud; cloudy 
     I don´t like cloudy weather. 

mrak, oblak;  zamračeno 
     Nemám rád zamračené počasí. 

 [klaʊd] 
 [ˈklaʊdi] 

impossible 
     It seems impossible. 

nemožný 
     Zdá se to nemožné. 

 [ɪmˈpɑːsəbəl] 

mark 
    They marked the path with ribbons. 

označit, značka, známka 
     Cestu označili stužkami. 

 [mɑːrk] 

useful/useless 
     This guidebook is useless. 

užitečný              neužitečný, zbytečný 
     Tato příručka je k ničemu. 

 [ˈjuːsfəl] 
 [ˈjuːsləs] 

February 
     His birthday is in February. 

únor 
     Jeho narozeniny jsou v únoru. 

 [ˈfebruːeri] 

US =americká angličtina      ˈ = hlavní přízvuk      ˌ = vedlejší přízvuk          Br. E. =britská angličtina                                       [   ] 
ə (allow), ð (this), θ (thank), æ (apple), ŋ (bank), dʒ = dž (angel), ʒ = ž (pleasure), tʃ = č (cheese), ʃ = š (show), ʌ=a (mud), 
ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, ə:r (hurdle), ɛ =e (red) 
 

Další fráze a idiomy: 
 

be in the market for st. mít zájem o koupi čeho 

be on cloud nine být v sedmém nebi 

She has her head in clouds. Má hlavu v oblacích (je snílek). 
air ticket; return ticket letenka 

human failure, human error Připoutej se. 

He is a man of decision. mít zájem o koupi čeho 

 
 



 40.     Nejčastěji používaná slova v angličtině                          600/3000 
 
Slovní zásoba   (15 slov): 
 

zone 
     This is a pedestrian zone. 

pásmo, zóna 
     Tohle je pěší zóna. 

 [zoʊn] 

those; these 
     Can you pass me those shoes? 

tamty; tyto 
     Můžeš mi podat ty boty? 

 [ðoʊz] 
 [ðiːz] 

lovely 
     What a lovely day! 

půvabný, milý, krásný 
     To je ale krásný den! 

 [ˈlʌvli] 

dirty; dirt 
     I don´t want to get dirty. 

špinavý, sprostý;  špína 
     Nechci se umazat. 

 [ˈdɜːti̮] 
 [ˈdɜːt] 

animal 
     I´m afraid of animals. 

zvíře, živočišný 
     Bojím se zvířat. 

 [ˈænɪməl] 

behind 
     I am two days behind. 

za, vzadu, dozadu 
     Jsem dva dny pozadu. 

 [bɪˈhaɪnd] 

cost-cost-cost; costs 
     The costs were too high. 

cena, stát; náklady 
     Náklady byly příliš vysoké. 

 [kɑːst] 

severe 
     The wind caused severe damage. 

vážný, drsný 
     Vítr způsobil vážné škody. 

[səˈvɪr] 

gold; golden 
      They celebrated their golden wedding. 

zlato;  zlatý 
     Slavili zlatou svatbu. 

 [ɡoʊld] 
 [ˈɡoʊldən] 

housewife 
     I want to be a housewife. 

žena v domácnosti 
     Chci být ženou v domácnosti. 

 [ˈhaʊswaɪf] 

science ; sci-fi (science-fiction) 
     I never read sci-fi. 

věda; vědecko-fantastický 
     Sci-fi jsem nikdy nečetl. 

 [ˈsaɪəns][ˈsaɪˌfaɪ] 
 [ˌsaɪəns ˈfɪkʃən] 

lead-led-led; lead 
     Where are you leading me? 

vést; olovo 
     Kam mě vedeš? 

 [liːd – led - led] 
 [led] 

relax; relaxing 
    This weekend was so relaxing. 

odpočívat, uvolnit se; uklidňující 
     Tento víkend byl tak pohodový. 

 [rɪˈlæks] 
 [rɪˈlæksɪŋ] 

(the) whole 
    I need to hear the whole story. 

celý 
     Potřebuji slyšet celý příběh. 

 [hoʊl] 

gun 
     We are allowed to have a gun. 

střelná zbraň 
     Je nám dovoleno mít zbraň. 

 [ɡʌn] 
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ɔ:, ɔ  = o:, o (corner), ʊ = ə +u (good), ɑː, ɑ = o: + a:, a+o (sauce), t ̬= d (later), ɪ = i (miss), ɜː, ɝː = ə:, ə:r (hurdle), ɛ =e (red) 
 
 

Další fráze a idiomy: 
 

You have a heart of gold. Ty máš zlaté srdce. 

golden boy/girl hvězda v oboru 
jump leads, jumper cables, starting cables startovací kabely v autě 

a dirty word sprosté, zakázané slovo 

Who is behind that? Kdo za tím stojí? 

behind the scenes v zákulisí 

 
 



REPORTED SPEECH 
(nepřímá řeč) 
 
-we report or inform someone about something that somebody said 
(informujeme někoho o něčem, co někdo řekl) 
-the most frequently used reporting verbs are “say” and “tell,” but we can often see other phrases 
such as: I didn´t know that; I heard that; She called and said that….. 
(-nejčastěji používaná oznamovací slovesa jsou „říkat“ a „vyprávět, říkat“, ale často se můžeme setkat i 
s jinými frázemi jako: nevěděl/a jsem, že; slyšel/a jsem že; zavolal/a a řekl/a, že.....) 
 
Direct speech: She says: “I like the movie.”        Indirect speech:        She says she likes the movie. 
(Přímá řeč:       Říká: "Líbí se mi ten film."            Nepřímá řeč:              Říká, že se jí film líbí.) 
                           She said: “I like the movie.”                                             She said she liked the movie.  
                           (Řekla: "Ten film se mi líbí."                                             Řekla, že se jí film líbil.) 
                           She said: “I was there.”                                                     She said she was there. / She 
                                                                                                                                       said she had been there.  
                            (Řekla: "Byla jsem tam."                                                   Řekla, že tam byla) 
                           
We do not use the reported speech: 
(Nepřímou řeč nepoužíváme:) 
1. when the statement is still true or relevant, or the speaker expresses general truth: 
    (1. když je výrok stále pravdivý nebo relevantní, nebo když mluvčí vyjadřuje obecnou pravdu:) 
 She said (that) Christmas is in December in her country. 
             (Řekla, (že) Vánoce jsou v její zemi v prosinci.) 
             He told me he is living with his mom now. His apartment is being reconstructed. 
            (Řekl mi, že teď žije u své matky. Jeho byt se rekonstruuje.) 
2. when we report about something right away, immediately 
      (2. když o něčem podáváme zprávu hned, okamžitě) 
            I told you the dinner is ready! 
             (Řekla jsem ti, že večeře je hotová!) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



direct speech                                               reported speech (indirect speech) 
(přímá řeč)                                                          (nepřímá řeč) 
 
present simple                                         past simple 
(přítomný čas prostý………………………………….minulý čas prostý) 
She is at home.    Tom said she was at home. 
(Je doma.                                                             Tom řekl, že je doma.) 
 
past simple, present perfect               past perfect 
(minulý prostý, předpřítomný čas………………předminulý čas) 
He paid it. He has paid it.   Peter called and said he had paid for it. 
(Zaplatil to. On to zaplatil.                                Petr volal a řekl, že za to zaplatil.) 
 
future-will     would 
(budoucí čas s “will” ………………………………….podmiňovací “would”-by, bych, bychom….) 
You will be there.    I didn´t know you would be there. 
(Budeš tam.                                                         Nevěděl jsem, že tam budeš.) 
 
can                                                              could 
(způsobové “moci”……………………………..……”mohlo by”) 
I can´t sleep.     I told you I couldn´t sleep. 
(Nemůžu spát.                                                   Řekl jsem ti, že nemůžu spát.) 
 
must      must/ had to 
(způsobové “muset”………………………………….zůstává stejné nebo se nahradí “have to”) 
She must go now.    She said she must go./She said she had to go. 
(Teď musí jít.                                                       Řekla, že musí jít./Řekla, že musí jít.) 
 
should, could, would, might             should, could, would, might 
(mělo by; mohlo by; by; možná……………..……zůstavají stejné) 
You should stay here.    They told me you should stay here. 
(Měl bys zůstat tady.                                         Řekli mi, že bys měl zůstat tady.) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



now      then, at that moment 
(teď                                                                       tehdy) 
here      there 
(tady                                                                     tam) 
today, tonight, this month….   that day, that night, that month 
(dnes, dnes večer, tento měsíc                        toho dne, té noci, v tom měsíci) 
tomorrow, next week    the next day, the following day, the next week 
(zítra, příští týden                                              další den, následující den, příští týden) 
last month     the previous month 
(minulý měsíc                                                     předchozí měsíc) 
yesterday     the day before, the previous day 
(včera                                                                    předešlého dne, předchozí den) 
ago      before 
(před                                                                     před) 
 
E.g.: “I'm writing it today.” 
(Např.: “Píšu to dneska.”) 
           She told me she is writing it today. (It is still the same day.) 
           (Řekla mi, že to píše dnes. (Je to stále stejný den.)) 
           She told me she was writing it that day. (It is not the same day any more.) 
           (Řekla mi, že to psala ten den. (Už to není stejný den.)) 

   
 
 
 
 
 
 



       

USE OF PAST PERFECT (používání předminulého času) 
 
1. REPORTED SPEECH 
    (nepřímá řeč) 
     Martina told me that you hadn´t visited your parents the previous month. 
     (Martina mi říkala, že jsi minulý měsíc nebyl u rodičů.) 
 
2. ONE ACTION BEFORE ANOTHER IN THE PAST 
    (jedna akce se stala před jinou akcí v minulosti) 
     I met Peter yesterday. He looked fantastic. I hadn´t seen him for about 5 years. 
    (Včera jsem potkal Petra. Vypadal fantasticky. Neviděl jsem ho asi 5 let.) 
    
     By the time I got there they had eaten everything. I was so hungry. 
     (Než jsem tam dorazil, všechno snědli. Měl jsem takový hlad.) 
 
3. WISH SENTENCES IN THE PAST 
    (přací věty v minulosti) 
     I wish you had been at the party yesterday. It was super fun. I missed you so much. 
You would have enjoyed it so much. But you didn´t come. 
(Kéž bys byl včera na večírku. Byla to super zábava. Moc jsi mi chyběl. Moc by sis to užil. 
Ale ty jsi nepřišel.) 
 
4. THE THIRD CONDITIONAL 
(třetí – minulý – kondicionál) 
     If you had called me yesterday I would have arrived immediately. But you didn´t. 
How am I supposed to know that you needed me? 
    (Kdybys mi včera zavolal, hned bych dorazil. Ale ty ne. Jak mám vědět, že jsi mě 
potřeboval?) 

 


